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5.3.2/7 

Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda 

īstenošanas padomes sēdes protokols 

 

Protokols Nr. 7 

2022. gada 28. septembris 

Rīgā, Brīvības bulvārī 36, Ministru kabineta Zaļajā zālē un attālināti Webex platformā 

 

Sēdi vada: 

Kristīne Zonberga – Memoranda padomes vadītāja vietniece, biedrības "Latvijas 

Pilsoniskā alianse" direktore  

 

Sēdē piedalās padomes locekļi un to pārstāvji: 

1. Jānis Citskovskis – Memoranda padomes vadītājs, Valsts kancelejas direktors  

2. Agnese Rācene-Krūmiņa (aizvieto Mihailu Papsujeviču) – Tieslietu ministrijas pārstāve  

3. Ingus Alliks – Labklājības ministrijas valsts sekretārs  

4. Baiba Bāne – Finanšu ministrijas valsts sekretāre  

5. Ilze Trušinska (aizvieto Edvīnu Balševicu) – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 

ministrijas pārstāve 

6. Dace Vilsone – Kultūras ministrijas valsts sekretāre 

7. Āris Ādlers – biedrības "Alianse Pārnozariskai Ilgtspējīgai attīstībai" prezidents 

8. Agnese Frīdenberga – biedrības "Sabiedriskās politikas centrs "Providus"" pārstāve 

9. Andris Gobiņš – biedrības "Eiropas kustība Latvijā" prezidents  

10. Anna Norvele (aizvieto Ilzi Bergmani) – biedrības "Latvijas Jaunatnes padome" 

pārstāve 

11. Inese Vaivare – biedrības "Latvijas platforma attīstības sadarbībai" direktore 

 

Citi sēdes dalībnieki: 

Viesturs Ūlis – biedrība "Latvijas Zivsaimnieku Asociācija" 

Aira Priedīte – biedrība "Eiropas Latviešu apvienība " 

Anda Grīnfelde – arodbiedŗību apvienība "Latvijas Brīvo arodbiedrību savienība" 

Vijārs Griķis – biedrība "Latvijas Brīvprātīgo ugunsdzēsēju biedrību apvienība" 

Juris Dzelme – nodibinājums "Augstākās izglītības kvalitātes centrs"/ biedrība "Latvijas Neat-

karīgā izglītības un zinātnes apvienība" 

Ilona Jekele – Kultūras ministrija 

Jeļena Šaicāne – Kultūras ministrija 

Andrejs Lukins – Kultūras ministrija 

Zane Gemze – biedrība "Peldēt droši" 

Raimonds Koņuševskis – Tiesībsarga birojs 

Uldis Kārklevalks – Tieslietu ministrija 

 

Protokolē: 
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Zane Legzdiņa-Joja – Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas departamenta Valsts 

pārvaldes attīstības nodaļas konsultante sabiedrības līdzdalības jautājumos  

 

Sēdi sāk plkst. 11.02 

 

Sēdes darba kārtība: 

   Jautājums Ziņo/Uzaicinātie 

1. 
28.09.2022. sēdes darba kārtības apstiprinā-

šana 

Kristīne Zonberga 

Memoranda padomes vadītāja vietniece, 

biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse" 

direktore  

2. 

Par aktualitātēm programmu “Pilsoņi, vien-

līdzība, tiesības un vērtības” un “Tiesis-

kums” īstenošanā 

Andrejs Lukins 

Kultūras ministrija 

Uldis Kārlevalks 

Tieslietu ministrija 

3. 

Par pārstāvju deleģēšanu darbam valsts bu-

džeta programmas “NVO fonds” projektu 

pieteikumu vērtēšanas komisijā  

Kristīne Zonberga 

Memoranda padomes vadītāja 

vietniece, biedrības "Latvijas 

Pilsoniskā alianse" direktore 

4. 

Dažādi:  

nākamās sēdes norises laiks un darba kār-

tība 

Kristīne Zonberga 

Memoranda padomes vadītāja vietniece, 

biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse" 

direktore  

 

1. jautājums 

28.09.2022. sēdes darba kārtības apstiprināšana 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: K. Zonberga 

Nolemts: 

Apstiprināt 28.09.2022. sēdes darba kārtību. 

 

2. jautājums 

Par aktualitātēm programmu “Pilsoņi, vienlīdzība, tiesības un vērtības”  

un “Tiesiskums” īstenošanā 

____________________________________________________________________ 

Ziņo: A. Lukins, U. Kārklevalks 

Izsakās: K. Zonberga, I. Vaivare, A. Gobiņš, D. Vilsone, B. Bāne 

 

A. Lukins informē par aktualitātēm programmas “Pilsoņi, vienlīdzība, tiesības un vērtības” īs-

tenošanā un Kultūras ministrijas kā programmas kontaktpunkta Latvijā darbu.  

K. Zonberga vēlas noskaidrot, kāda kopumā ir Latvijas organizāciju aktivitāte, kā arī aicina 

izvērtēt iemeslus, kādēļ organizāciju aktivitāte ir zema. Kā vienu no būtiskām problēmām min 

līdzfinansējuma nepieciešamību, ko bezpeļņas organizācijām ir neiespējami nodrošināt. Kā arī 

dalās ar savas organizācijas pieredzi, aicinot izvērtēt atbalsta iespējamību projektu pieteikumu 

sagatavošanā. Kā arī aicina risināt Latvijas organizāciju iespējas startēt CERV Re-grantinga 

programmā, nodrošinot iespēju saņemt apjomīgu valsts budžeta līdzfinansējumu, lai Latvijai 

vispār būtu iespēja piesaistīt šādu finansējumu.  

A. Lukins sniedz skaidrojumu par atbalsta iespējamību un Kultūras ministrijas atvērtību palī-

dzības sniegšanai, apņemoties arī apzināt līdzšinējo organizāciju pieredzi. Vienlaikus arī 

skaidro, ka pieejamā līdzfinansējuma apmērs ir būtiski paaugstināts.  
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I. Vaivare pateicas Kultūras ministrijai par patieso interesi palīdzēt nevalstiskajām organizāci-

jām, tomēr norāda uz 1) ļoti sarežģīto veidlapu; 2) nepieciešamību atbalstīt organizācijas, kas 

strādā starptautiski, ņemot vērā, ka kļūt par sadarbības partneri ir ļoti grūti, jo tiek vērtēta atpa-

zīstamība, uzticamība un nozīme arī personīgajiem kontaktiem ar citām organizācijām; 3) at-

tiecībā uz līdzfinansējuma pieejamību norāda, ka pieejamais apjoms ir nepietiekams, jo poten-

ciālo projektu finansiālais apjoms ir daudzkārt lielāks.  

U. Kārklevalks informē par programmas “Tiesiskums” aktualitātēm.  

D. Vilsone norāda, ka līdzfinansējuma jautājums ir ticis risināts, ieviešot jaunu programmu Sa-

biedrības integrācijas fondā, tomēr praksē finansējums netiek izlietots, attiecīgi būtu jāveic iz-

pētes ziņojums no nevalstisko organizāciju puses, lai identificētu iemeslus nespējai apgūt visu 

finansējumu.  

K. Zonberga skaidro, ka organizācijas neiesniedza projektus, neesot drošas par līdzfinansējuma 

pieejamību. Norāda, ka CERV Re-grantinga programmā potenciālais projekta apjoms ir 4 mil-

joni, tomēr ar šobrīd pieejamo līdzfinansējuma apmēru, nav iespējams startēt vispār šādā kon-

kursā. Uzsver, ka jāatrod iespēja Latvijas nevalstiskajām organizācijām startēt šajā konkursā, 

2023.gadā, jo šāds projekts ir līdzvērtīgs valsts budžeta finansētās programmas “NVO fonds” 

kopējam budžetam.  

A. Gobiņš uzsver līdzšinējā sadarbībā panākto kopējo finansējuma pieaugumu Eiropas Savie-

nības programmās, kas arī Latvijā ir ieguvums. Vienlaikus pauž bažas par līdzfinansējuma ap-

mēru un tā pieejamību nevalstiskajām organizācijām.  

I. Vaivare norāda, ka Sabiedrības integrācijas fondam būtu jāpiesaista projektu finansējums un 

tālāk jau jāļauj organizācijām ieviest projekti.  

B.Bāne norāda, ka līdzfinansējuma pieejamību var risināt NVO sektoram iesniedzot horizon-

tālo prioritāro pasākumu, aicinot sadarboties šajā aspektā ar Kultūras ministriju vai Valsts kan-

celeju. Kā arī vērš uzmanību, ka šādiem projektiem akceptēšanas aspekts būtu nodrošināms 

Ministru kabinetā iesniegta informatīvā ziņojuma formā, kā to dara visas publiskās pārvaldes 

institūcijas.  

 

Lēmums:  

1. Aicināt nevalstiskās organizācijas un Sabiedrības integrācijas fondu aktualizēt situāciju 

saistībā ar līdzfinansējuma piesaistes iespējām nevalstiskajām organizācijām liela mē-

roga Eiropas Savienības fondu projektos un sagatavot priekšlikumus nepieciešamajām 

līdzfinansējuma programmas izmaiņām līdz nākamajai Memoranda padomes sēdei,  lai 

Kultūras ministrija varētu iesniegt prioritārā pasākuma pieteikumu līdzfinansējuma ap-

joma palielināšanai. 

2. Kultūras ministrijai un Tieslietu ministrijai turpināt sadarbību ar nevalstiskajām organi-

zācijām, lai nodrošinātu Latvijas organizāciju startēšanu programmu “Pilsoņi, vienlī-

dzība, tiesības un vērtības” un “Tiesiskums”  konkursos.  

 

3. jautājums  

Par pārstāvju deleģēšanu darbam valsts budžeta programmas “NVO fonds” 

projektu pieteikumu vērtēšanas komisijā 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: K. Zonberga  

 

Lēmums:  

Pieņemt zināšanai, ka Memoranda padomes locekļi tiek aicināti par kandidātiem balsot rakstis-

kajā procedūrā līdz 2022.gada 29.septembra plkst.17.00, ņemot vērā, ka sākotnēji Memoranda 

padomes sekretariāta izsludinātajā pieteikšanās procedūrā darbam valsts budžeta programmas 
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“NVO fonds” projektu pieteikumu vērtēšanas komisijā netika saņemti pieteikumi, savukārt ter-

miņa pagarinājumā tika saņemti četri pieteikumi, kas Memoranda padomei nosūtīti 2022.gada 

28.septembra rītā.  

 

 

4. Dažādi 

_______________________________________________________________ 

Ziņo: K. Zonberga 

Izsakās: P. Vilks  

 

Nolemts: 

1. Pieņemt zināšanai Pārresoru koordinācijas centra vadītāja P. Vilka sniegto informāciju 

saistībā ar domnīcas par uzticēšanos organizēšanu 2022.gada novembra beigās.   

2. Pieņemt zināšanai, ka nākamā Memoranda padomes sēde plānota 2022. gada 

26. oktobrī plkst. 11.00-13.00, tās darba kārtība vēl tiks precizēta.  

 

Sēdi slēdz: plkst. 12:26 

 

Sēdes audio ieraksts pieejams Ministru kabineta Youtube kontā: 

https://www.youtube.com/watch?v=qLkClKRiP9g.       

 

 

Sēdi vadīja: 

 

Memoranda padomes vadītāja vietniece,  

Biedrības “Latvijas Pilsoniskā alianse” 

direktore 

 

(paraksts*) K. Zonberga 

   

Sēdi protokolēja: 

Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas  

departamenta konsultante sabiedrības  

līdzdalības jautājumos 

(paraksts*) Z. Legzdiņa-Joja  

 

* Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu 

https://www.youtube.com/watch?v=qLkClKRiP9g

